
P r o t o k ó ł  nr XXXI/08 

z XXXI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku,  
która odbyła się w dniu  30 grudnia 2008r.  
w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku 

 

Sesja  rozpoczęła  się o godz. 1110. 

 
1. Otwarcie XXXI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia  sesji   dokonał  Przewodniczący   Rady  Miejskiej  w  Kłodzku Pan 

Henryk Urbanowski mówiąc: „Otwieram XXXI sesję Rady Miejskiej w Kłodzku”.  

Pan Przewodniczący przywitał Burmistrza Miasta Kłodzka Pana Bogusława Szpytmę, 

Zastępcę Pana Witolda Krzelowskiego, radnych, kierowników i pracowników urzędu 

miasta i jednostek podległych, prasę i telewizję, mieszkańców Kłodzka oraz wszystkich 

przybyłych na obrady XXXI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

 

2. Stwierdzenie waŜności sesji. 

 Na podstawie listy obecności  Przewodniczący stwierdził, iŜ w sesji bierze udział 19 

radnych, co stanowi wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Nieobecny podczas całej sesji radny Pan Grzegorz Muskała. 

Radny Pan Józef Trocki przybył; o godz. 1205. 

Wówczas stan rady wynosił 20 radnych. 

 

3. Wybór sekretarzy obrad sesji. 

 Przewodniczący Pan H. Urbanowski zaproponował na sekretarza sesji radną 

Panią Jolantę Kobak, innych propozycji nie zgłoszono. Rada jednogłośnie 18 głosami 

„za”, przy jednym głosie „wstrzymującym się” poparła kandydaturę radnej, tym samym 

powołując ją na sekretarza obrad XXXI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

 

4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji. 

Pan Przewodniczący poprosił o wykreślenie punktu 16. 

Głosowanie: za – 19  – jednogłośnie. Poprawkę przyjęto. 

Innych uwag do porządku obrad nie wniesiono, zatem Pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie go do realizacji. 

Głosowanie: za – 19  – jednogłośnie. 

Porządek obrad został przyjęty i przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad XXXI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 
2. Stwierdzenie waŜności obrad sesji. 

3. Wybór sekretarzy obrad sesji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji. 

5. Zatwierdzenie protokołu z obrad XXX sesji.  
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6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami. 

7. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Kłodzku na 2009 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia oddziałów dwujęzycznych w Gimnazjum nr 1 

im. Adama Mickiewicza w Kłodzku przy ul. Zawiszy Czarnego 3-5, zmianie nazwy 

Gimnazjum oraz zmianie uchwały Nr VIII/48/99 Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia 11 

marca 1999r. w sprawie załoŜenia Gimnazjum nr 1 w Kłodzku, druk nr 297. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia stypendium Burmistrza Miasta Kłodzka dla 

uczniów uzdolnionych artystycznie oraz określania zasad jego przyznawania, druk nr 

298. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu 

nieruchomości połoŜ. przy Placu Jedności w Kłodzku, druk nr 299. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu 

nieruchomości połoŜ. przy ul. Dunikowskiego w Kłodzku, druk nr 300. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz 

warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia, nagród i zasad obliczania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i zastępstwa doraźne dla nauczycieli 

zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Miejską 

Kłodzko, druk nr 301. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dla Miasta Kłodzka Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na rok 2009, druk nr 302. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budŜecie Gminy Miejskiej Kłodzko, na 

2008 rok, druk nr 303. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wydatków budŜetowych, których niezrealizowane 

planowane kwoty nie wygasają z upływem roku budŜetowego 2008, druk 304. 

16. Interpelacje i zapytania radnych.  

17. Wnioski i oświadczenia radnych.  

18. Sprawy róŜne. 

19. Zakończenie sesji. 

 
5. Zatwierdzenie protokołu z obrad XXX sesji.  

Uwag do protokołu nie wniesiono, przyjęto go jednogłośnie 19 głosami „za”. 
 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami (zał. nr 1). 

 Radny Pan Leszek Michalski zapytał o punkt D. RóŜne pkt 4. prosi  

o doprecyzowanie jaka umowę zawarto  na garaŜ połoŜony przy ul. Morcinka. 

Kolejne pytanie dotyczyło spotkania Pana Burmistrza z przedstawicielami firmy MIKRON, 

która zajmuje się system zabezpieczeń i monitoringiem zabytków, Pan radny pyta czy 
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ewentualny monitoring na terenie Kłodzka dotyczyłby wszystkich zabytków, czy tylko 

wybranych. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała o pkt C. DzierŜawy ppkt 4. prosi  

o podanie komu wydzierŜawiono około 8 ha gruntów oraz o spotkanie Pana Burmistrza  

z przedstawicielami Agencji Nieruchomości Rolnych we Wrocławiu w sprawie przejęcie 

drogi ul. Lisiej w Kłodzku – Pani radna pyta, kiedy mieszkańcy ulicy Lisiej będą mieli 

rzeczywisty dojazd do swoich nieruchomości. Prosi równieŜ o przybliŜenie tematu  

w sprawie wizyty w Warszawie w Ministerstwie Sportu w sprawie dofinansowania krytej 

pływalni.  

Odnosząc się do zadanych pytań Burmistrz Pan Bogusław Szpytma wyjaśnił, iŜ: 

MIKRON naleŜy do jednej z 4 firm na Dolnym Śląsku, która ma uprawnienia do 

prowadzenia elektronicznego monitoringu. Przeprowadzono wstępne rozmowy  

z przedstawicielami firmy, bowiem wyremontowane budynki zabytkowe, dofinansowane  

z ministerstwa wymagają monitoringu i zabezpieczenia przeciwpoŜarowego, na początek 

rozwaŜano monitoring klasztoru sióstr Klarysek oraz budynek ratusza i muzeum. Cały 

system polega na tym, Ŝe podłącza się do kabla telefonicznego z Telekomunikacji Polskiej 

lub Dialogu wówczas jedna linia jest połączona on line z końcówką na straŜy poŜarnej. 

Koszt wynosi od 200 do 300 zł miesięcznie za obsługę takiej linii telefoniczno – 

alarmowej. Na razie nie zapadły Ŝadne decyzje w tej sprawie. Nie podpisano teŜ Ŝadnych 

umów, spotkanie miało charakter orientacyjny. 

Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej i Remontów Pan Rafał Batóg udzielił wyjaśnień 

w temacie umowy na garaŜ – podał, iŜ jest to umowa dzierŜawy – zabrakło w opisie 

słowa „dzierŜawy” na garaŜ poł. przy ul. Morcinka w Kłodzku. Odnośnie wydzierŜawienia 

gruntów rolnych Pan kierownik wyjaśnił, iŜ są tereny na Owczej Górze, które są 

wykorzystywane jako uŜytki rolne. 

Kontynuując odpowiedzi na zadane pytania Pan Burmistrz B. Szpytma odniósł się do 

spotkania z przedstawicielami Agencji Nieruchomości Rolnych, rozmawiano na temat 

przejęcia ul. Lisiej i złoŜono stosowny wniosek o przejęcie tejŜe ulicy. Prawdopodobnie   

w przyszłym roku wejdzie ustawa, która będzie decydowała o tym, Ŝe nastąpi  

z klucza komunalizacja dróg, straszą przedstawiciele Agencji, Ŝe wówczas w ogóle nie 

będzie dofinansowania tylko gmina otrzyma skomunalizowane drogi i będzie musiała się 

nimi zajmować. ZłoŜono więc wniosek gmina ma otrzymać 300 000 zł dofinansowania na 

remont tej drogi, nie wystarczy to oczywiście na naprawę całej drogi, ale będzie ona  

w znaczącym stopniu wyremontowana. Obecnie droga ulicy Lisiej jest bez dziur, zostały 

one zasypane, wywałowane, a więc droga nadaje się do ruchu, nie jest wprawdzie 

asfaltowa tylko utwardzona nie mniej jednak zdecydowanie polepszył się jej stan 

techniczny. Ponadto gmina negocjuje przejęcie od Agencji terenów wodonośnych 

leŜących nad rzeką Nysą powyŜej OSiR. 
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Wizyta w Ministerstwie Sportu w Warszawie miała na celu negocjacje w sprawie 

moŜliwości o dofinansowania budowy krytej pływalni, jest szansa na otrzymanie około  

3 mln. dofinansowania. Ponadto Pan Burmistrz dodał, iŜ poczyni starania w celu 

pozyskania środków na ten cel z Totalizatora Sportowego oraz z Urzędu Pracy. 

Więcej pytań do sprawozdania Burmistrza z prac między sesjami nie stwierdzono, zatem 

Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski zamknął dyskusję w powyŜszym punkcie. 

 
7. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Kłodzku na 2009 rok (zał. nr 2). 

Projekt planu pracy Rady Miejskiej na 2009 rok otrzymali wszyscy radni, nie wniesiono do 

niego Ŝadnych uwag, ani dodatkowych propozycji tematów. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie jego przyjęcie; 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

 

Plan pracy Rady Miejskiej w Kłodzku na 2009 rok został przyjęty i przedstawia 

się następująco: 

29 Styczeń: 
1. Informacja o pracy Komisji stałych Rady Miejskiej w 2008 roku. 
2. Przyjęcie planu pracy Komisji stałych  Rady Miejskiej na rok 2009. 
 

26 Luty: 
1. Informacja o bieŜącej realizacji zadań z wykazu wydatków niewygasających na 
2009 rok.  

 
26 Marzec: 
1. Analiza wykorzystania środków z Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych 2008 roku. 

 
30 Kwiecień:  

1. Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko za 2008 rok. 
2. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej i Komisji Rewizyjnej dotycząca realizacji 
budŜetu za 2008 rok. 

3. Absolutorium. 
 

28 Maj: 
1. Przygotowanie miasta do sezonu turystycznego. 

 
25 Czerwiec: 
1. Letni wypoczynek dzieci i młodzieŜy w miejscu zamieszkania i poza nim. 
 

Lipiec: 
Urlop. 

27 Sierpień: 
1. Przygotowanie placówek oświatowych  do roku szkolnego 2009 – 2010. 
2. Informacja o efektach dotychczasowej współpracy Kłodzka z miastami 
partnerskimi. 

 
24 Wrzesień: 
1. Informacja z wykonania budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko za I półrocze 2009r. 
2. Zabezpieczenie socjalne podopiecznych OPS, PCK, PKPS. 
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29 Październik: 
1. Informacja o realizacji zadań inwestycyjnych w roku 2009. 
2. Ocena przygotowania słuŜb komunalnych do okresu zimy. 

 
26 Listopad: 
1. Uchwalenie podatków i opłat lokalnych na rok 2010. 
 

17 i 30 Grudzień: 
1. Przyjęcie budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2010r.  
2. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na 2010 rok. 

 
Przerwa w obradach od godz. 1130 do godz. 1140 

 
8. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia oddziałów dwujęzycznych  

w Gimnazjum nr 1 im. Adama Mickiewicza w Kłodzku przy ul. Zawiszy 

Czarnego 3-5, zmianie nazwy Gimnazjum oraz zmianie uchwały  

Nr VIII/48/99 Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia 11 marca 1999r.  

w sprawie załoŜenia Gimnazjum nr 1 w Kłodzku, druk nr 297 (zał. nr 3). 

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury Radny Pan Leszek Michalski poinformował, iŜ 

Komisja wydała pozytywną opinię do powyŜszego projektu uchwały. Członkowie Komisji 

z duŜym uznaniem przyjęli ideę utworzenia w Kłodzku w Gimnazjum nr 1 oddziałów 

dwujęzycznych, sytuuje to samorząd i miasto Kłodzko wysoko jeśli chodzi o pozycję szkół  

i edukację na terenie powiatu i województwa dolnośląskiego. WyraŜono nadzieję, Ŝe 

będzie to inicjatywa stanowiąca przykład dla innych szkół kłodzkich, zostanie równieŜ 

rozszerzona na inne samorządy powiatu. Członkowie Komisji wyrazili duŜe uznanie za 

podjęcie takiej inicjatywy.  

 Pan Burmistrz B. Szpytma wyjaśnił, iŜ juŜ Szkoła Podstawowa nr 2 deklarowała 

chęć utworzenia takiego oddziału. Pan Burmistrz ma nadzieje, Ŝe taka klasa podciągnie 

nieco poziom w placówce, jest to bardzo trudne wyzwanie zarówno dla dyrekcji, 

nauczycieli jak i samej młodzieŜy.  

Radni nie wnieśli uwag doprojektuj uchwały. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie utworzenia 

oddziałów dwujęzycznych w Gimnazjum nr 1 im. Adama Mickiewicza w Kłodzku przy ul. 

Zawiszy Czarnego 3-5, zmianie nazwy Gimnazjum oraz zmianie uchwały Nr VIII/48/99 

Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia 11 marca 1999r. w sprawie załoŜenia Gimnazjum nr 1  

w Kłodzku, druk nr 297. 

Głosowanie:  za - 17, przeciw – 0 , wstrzymało się –  0.  

(Nieobecni na sali obrad radni; P. Brzostowicz, A. Kwas, G. Muskała i J. Trocki) 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXI/292/2008 (zał. nr 4). 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia stypendium Burmistrza Miasta 

Kłodzka dla uczniów uzdolnionych artystycznie oraz określania zasad 

jego przyznawania, druk nr 298 (zał. nr 5). 

Komisja Edukacji i Kultury powyŜszy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie o czym 

poinformował radny Pan Leszek Michalski. Dodał, iŜ członkowie Komisji z uznaniem 

stwierdzili, iŜ praktycznie jedynym kryterium przyznania tego stypendium są osiągnięcia 

artystyczne, jest to bardzo istotne, Ŝe nikomu z uzdolnionych dzieci i młodzieŜy nie 

odcina się drogi do wsparcia jego działań artystycznych. Radni mają nadzieję, Ŝe tych 

pieniędzy okaŜe się zbyt mało, Ŝe będzie wiele uzdolnionych artystycznie dzieci i zajdzie 

potrzeba dodatkowego zasilenia ww. funduszu stypendialnego. 

 Radny Pan Adam Kwas popiera tę inicjatywę, jednak ma nadzieję, Ŝe wzorem 

gminy wiejskiej Kłodzko system stypendialny zostanie rozbudowany o stypendium 

sportowe. Pan radny stawia wniosek formalny, aby w tytule uchwały i w odpowiednich 

miejscach jej treści wprowadzić zmiany, bowiem to podatnik będzie finansował stypendia 

nie Pan Burmistrz, a więc winien być zapis stypendium Miasta Kłodzka, a nie jak 

zaproponowano Burmistrza Miasta Kłodzka. 

 Przewodniczący obrad poddał wniosek radnego Pana Adama Kwasa pod 

głosowanie.  

Głosowanie: za – 9, przeciw – 10, wstrzymało się – 0. Wniosek odrzucono. 

(Nieobecni na sali obrad radni; G. Muskała i J. Trocki). 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego 

się na druku nr 298. 

Głosowanie:  za - 18, przeciw – 0 , wstrzymało się –  1.  

(Nieobecni na sali obrad radni; G. Muskała i J. Trocki). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXI/293/2008 (zał. nr 6). 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze 

przetargu nieruchomości połoŜ. przy Placu Jedności w Kłodzku, druk nr 

299 (zał. nr 7). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii 

Komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Pan Przewodniczący H. Urbanowski dodał, iŜ Rada głosowała juŜ nad tą uchwałą, nie 

mniej jednak nadzór wojewody uchylił ją z tego względu, Ŝe nie zapisano w treści 

uchwały tylko w uzasadnieniu, Ŝe umowa dzierŜawy zawierana będzie po raz drugi na 

następne trzy lata. 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono, zatem Pan Przewodniczący poddał jej treść pod 

głosowanie. 
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Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

(Nieobecni na sali obrad radni; G. Muskała i J. Trocki). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXI/294/2008 (zał. nr 8). 

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze 

przetargu nieruchomości połoŜ. przy ul. Dunikowskiego w Kłodzku, druk 

nr 300 (zał. nr 9). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii 

Komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk poprosiła o podanie,  które nieruchomości  będą 

wydzierŜawiane. 

Pan Rafał Batóg podał, iŜ w przypadku projektu uchwały znajdującego się na druku nr 

299 jest to ostatni pawilon o nazwie „Zielony Bar”. Natomiast na druku nr 300 

nieruchomość dotyczy pawilonu – sklep spoŜywczy w ciągu ulicy Dunikowskiego.  

 Radna Pani Celina Włodarczyk poinformowała, iŜ pawilon ten został postawiony 

na ciągu komunikacyjnym w przeszłości była to budowla tymczasowa, a dziś proponuje 

się kupno tej nieruchomości. 

Pan R. Batóg potwierdził, iŜ pierwotnie pawilon ten był tymczasowy, jednak po powodzi 

uzyskał pozwolenie na trwałą zabudowę, jest to więc trwała, legalna budowa zgodna  

z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego.  

Pani radna rozumie, Ŝe po podjęciu tej uchwały właściciel odkupi od gminy pawilon będąc 

właścicielem gruntu i zabudowy na nim, mowa tu o obu przypadkach. 

Pan R. Batóg wyjaśnił, iŜ na dzień dzisiejszy podmioty nie są właścicielami, właścicielem 

całej nieruchomości jest gmina, posiadają prawa do nakładów, które poczynili na 

wybudowanie. 

Radna Pani C. Włodarczyk czyta treść uchwały w jednym i drugim przypadku: § 1 

Zwolnić z obowiązku zbycia w drodze przetargu nieruchomość zabudowaną czyli rozumie, 

Ŝe ten ktoś, ma zawartą umowę dzierŜawy do 31 stycznia 2018 roku, po podjęciu tej 

uchwały, jeŜeli zapłaci Ŝądaną kwotę, stanie się właścicielem, nie będzie czekał do roku 

2018, a poprzedni właściciel do roku 2017, poniewaŜ gmina sprzedaje to na ich rzecz - 

Pani radna pyta więc, czy dobrze rozumie treści tych uchwał. 

Pan Rafał Batóg potwierdził, iŜ bardzo dobrze.  

 Radny Pan Zygmunt śerkowski wyjaśnił, iŜ intencją właścicieli było 

wybudowanie na gruncie gminnym nieruchomości, które przewyŜszają wartość tych 

gruntów, złoŜyli więc pisma do gminy o wykup tych gruntów. Komisja i Burmistrz 

przychylnie ustosunkowali się do zamiaru właścicieli, radni – członkowie komisji nie 

widzieli tu przeszkód, grunt nie jest potrzebny gminie tylko właścicielom, którzy 

wybudowali nieruchomości za własne środki.  
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 Burmistrz Pan Bogusław Szpytma poinformował, iŜ jest to krok w kierunku 

przedsiębiorców, którzy rzeczywiście budowali na dzierŜawionym gruncie i nie są 

właścicielami nieruchomości, bowiem właścicielem nieruchomości jest ten, kto posiada na 

własność grunt, ta sytuacja niepewności destabilizująco wpływa na biznes. Czynności 

obecnie podjęte w tym kierunku są kontynuacją działań z lat wcześniejszych. Pan 

Burmistrz uwaŜa, Ŝe drogą naturalnego sprzyjania podmiotom są właśnie takie 

zachowania. Kto prowadzi biznes wie co to oznacza być na swoim, a nie na cudzym, 

SłuŜy więc to podwyŜszeniu standardów i pójściu na rękę kłodzkim przedsiębiorcom, 

sprzedawcom czy kupcom.  

 Radna Pani Celina Włodarczyk zwróciła uwagę na fakt, iŜ w uzasadnieniu do 

obydwu uchwał nie podano skutków finansowych, a mianowicie korzyści jakie wpłyną do 

kasy urzędu. 

Więcej uwag i zapytań nie stwierdzono, zatem Pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się na druku nr 300. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0 , wstrzymało się – 0.  

(Nieobecni na sali obrad radni; G. Muskała i J. Trocki). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXI/295/2008 (zał. nr 10). 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego 

wysokość oraz warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia, 

nagród i zasad obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe  

i zastępstwa doraźne dla nauczycieli zatrudnionych w placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Gminę Miejską Kłodzko, druk nr 301 

(zał. nr 11). 

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury radny Pan Leszek Michalski poinformował, iŜ 

Komisja przedmiotowy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. Treść projektu 

uchwały został uzgodniony ze związkami zawodowymi.  

Zastępca Burmistrza Pan Witold Krzelowski zgłosił autopoprawkę na str. 8, rozdział 8 

§ 16 ust. 1 otrzymuje brzmienie: Wysokość nagrody Burmistrza Miasta Kłodzka wynosi 

do 150% kwoty bazowej wynagrodzenia dla nauczycieli określonej w ustawie budŜetowej 

na rok 2009. 

Komisja BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej równieŜ wydała opinię pozytywną do 

powyŜszego projektu uchwały o czym poinformował przewodniczący Komisji Pan 

Eugeniusz Bednarczyk. 

 Radny Pan Adam Kwas zaapelował o właściwe gospodarowanie środkami 

finansowymi. 

 Pan Burmistrz B. Szpytma wyjaśnił, iŜ moŜliwości finansowe pojawiły się  

w związku z utworzeniem Miejskiego Zespołu Szkół i wynikają z oszczędności.  
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Więcej uwag i zapytań do powyŜszego projektu uchwały nie wniesiono. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie poprawki zgłoszonej przez 

Burmistrz Pana W. Krzelowskiego. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0 , wstrzymało się – 0. Poprawkę przyjęto 

(Nieobecni na sali obrad radni; G. Muskała i J. Trocki). 

Głosowanie całej uchwały wraz z naniesioną poprawką.  

Głosowanie:  za - 18, przeciw – 0 , wstrzymało się – 1.  

(Nieobecni na sali obrad radni; G. Muskała i J. Trocki). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXI/296/2008 (zał. nr 12). 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dla Miasta Kłodzka Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2009, druk nr 302 (zał. nr 13). 

Przewodniczący Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego Radny Pan 

Zdzisław Duda poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu 

uchwały.  

 Radny Pan Adam Kwas zwrócił uwagę iŜ bardzo istotnym problemem w Kłodzku 

jest narkomania, zatem w tym kierunku powinny być zwiększone środki, na sensowne 

programy, które stanowią o profilaktyce. Program jest bardzo spójny, oparty  

o wieloletnie doświadczenia, bardzo duŜe zaangaŜowanie wielu podmiotów publicznych  

i placówek w tym harcerstwa więc jest to program, który będzie słuŜył młodzieŜy naszego 

miasta. 

Odnosząc się do treści uchwały Pan radny stwierdził, iŜ realizatorem Gminnego Programu 

nie jest Urząd Miasta tylko Burmistrz Miasta, bowiem to on jest organem wykonawczym.  

Wnosi więc, aby zapis „Urząd Miasta” zastąpić słowami „Burmistrza Miasta”.  

 Radna Pani Celina Włodarczyk stwierdziła, iŜ w załoŜeniach Miejskiego Programu 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii nie ma 

opisówki do preliminarza wydatków, zamieszczonego na załączniku 5a. Panią radną 

interesuje rozdział 85154 § 4300  zakup usług pozostałych kwota 280 000 zł – pyta co na 

tą kwotę się składa, bowiem z preliminarza nie wynika na co będą przeznaczone te 

środki.  

 Pan Marcin Nowakowski wyjaśnił, iŜ kwota 280 000 zł, która została 

zaplanowana na realizację § 4300 w preliminarzu gminnego programu będzie m.in. 

wydatkowana na zajęcia w świetlicach socjoterapeutycznych, które są prowadzone we 

wszystkich szkołach. Suma około 200 000zł jest na razie szacunkowa z uwagi na to, Ŝe 

dokładna kwota będzie znana po rozstrzygnięciu otwartego konkursu. Pozostałe środki 

będą rozdysponowane na dodatkowe programy profilaktyczne, realizowane przez 
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pedagogów, są to indywidualne programy socjoterapeutyczne na dodatkowe zajęcia 

pozalekcyjne, m.in. dofinansowanie poradni odwykowej w SP ZOZ Kłodzko.  

 Burmistrz Pan Bogusław Szpytma wyjaśnił, iŜ urząd realizuje Gminny Program, 

natomiast wykonanie uchwały w całości powierza się Burmistrzowi, w takim samym 

brzmieniu zaproponowano uchwałę w ubiegłym roku i nadzór Wojewody nie miał 

zastrzeŜeń. Pod projektem uchwały podpisany jest radca prawny, Pan Burmistrz sądzi, Ŝe 

jest zaproponowana taka formuła prawna, która nie zdejmuje z burmistrza obowiązku 

wykonania uchwały ani odpowiedzialności za jej realizację, po prostu technicznie 

wskazuje kto realizuje Gminny Program.  

 Radna Pani Celina Włodarczyk rozumie, Ŝe w miesiącu styczniu radni otrzymają 

rozpiskę wydatków no co szczegółowo będą przeznaczane środki z funduszu 

przeciwalkoholowego.  

Pan Burmistrz poinformował, iŜ nic w tej materii nie zamierza się zmienić.  

Wywiązała się w tym temacie krótka dyskusja pomiędzy Panią radną, a Panem 

Burmistrzem w temacie prowadzenia świetlic socjoterapeutycznych. 

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń tytułem rozwiązania sprawy dodał, Ŝe 

obserwuje świetlice socjoterapeutyczne i bardzo wysoko ocenia pracę pedagogów  

i terapeutów. Natomiast radni chcą otrzymać szczegółową rozpiskę planowanego budŜetu  

w § 4300. 

Pan Burmistrz B. Szpytma wyjaśnił, iŜ po rozstrzygnięciu konkursów w miesiącu styczniu 

radni takie dane otrzymają.  

 Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono, zatem Pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie wniosek radnego Pana Adama Kwasa, aby zmienić zapis w §3, Ŝe 

realizatorem Gminnego Programu jest Burmistrz Miasta Kłodzka.   

Głosowanie: za – 3, przeciw – 12, wstrzymało się - 5. Wniosek nie uzyskał akceptacji. 

(Nieobecny  na sali obrad radny; G. Muskała). 

Pan Przewodniczący Henryk Urbanowski poddał pod głosowanie podjęcie uchwały  

w sprawie przyjęcia dla Miasta Kłodzka Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2009. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1.  

(Nieobecny na sali obrad radny; G. Muskała). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXI/297/2008 (zał. nr 13). 

 
14. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budŜecie Gminy Miejskiej 

Kłodzko, na 2008 rok, druk nr 303 (zał. nr 14). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii Komisji do powyŜszego projektu 

uchwały wraz z autopoprawką. 

Pytań i uwag do projektu uchwały i autopoprawki nie zgłoszono. 
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Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie autopoprawkę Burmistrza Miasta. 

Głosowanie:  za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Autopoprawkę przyjęto. 

(Nieobecny na sali obrad radny; G. Muskała). 

Przyjęcie projektu uchwały znajdującej się na druku nr 303 wraz z przejętą 

autopoprawką Burmistrza. 

Głosowanie:  za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

(Nieobecny na sali obrad radny; G. Muskała). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXI/298/2008 (zał. nr 15). 

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie wydatków budŜetowych, których 

niezrealizowane planowane kwoty nie wygasają z upływem roku 

budŜetowego 2008, druk 304 (zał. nr 16). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii Komisji do powyŜszego projektu 

uchwały wraz z autopoprawką Burmistrza. 

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń poinformował, iŜ zagłosuje za 

autopoprawką i za przeniesieniem wydatków, których nie zrealizowano w bieŜącym roku 

na rok przyszły, natomiast Pan radny zwrócił uwagę na fakt, Ŝe po raz pierwszy w historii 

miasta jest taka sytuacja, Ŝe niezrealizowano wydatków majątkowych na ponad 3,5 

miliona zł. Instytucja wydatków niewygasających słuŜy temu, Ŝe jeŜeli gmina coś planuje, 

bądź realizuje i nagle coś się dzieje i nie moŜna zrealizować określonego zadania, to 

wówczas takie zadanie przechodzi do realizacji na rok kolejny. W obecnej sytuacji 

okazuje się, Ŝe połowy budŜetu nie byliśmy w stanie zrealizować i na to Pan radny zwraca 

uwagę. Zadania te trzeba zrealizować, a kwota jest przeraŜająca. NaleŜy o tym pamiętać 

przy wykonaniu budŜetu za 2008 rok. W momencie przeniesienia kwot jako 

niewygasające to zostaną one zrealizowane księgowo, ale tak naprawdę nie wykonano 

zadań na kwotę 3,5 mln. zł i wg. Pana radnego jest to wielka poraŜka tego miasta. 

 Burmistrz Pan Bogusław Szpytma z pokorą przyjął słowa Pana 

Wiceprzewodniczącego AwiŜenia, natomiast nie ze wszystkimi zarzutami Pan Burmistrz 

się zgadza. Milion złotych daje kwota na dokumentację pływalni, która będzie gotowa  

w styczniu lub w lutym. Pozostałe duŜe pozycje to dokumentacje m.in. na ulice 

Nadrzeczną, Kolejową, rondo przy ul. Dusznickiej, budowa cmentarza komunalnego. Pan 

Burmistrz deklaruje, Ŝe zadania te od początku roku będą realizowane, szczególnie te 

duŜe dokumentacje na pływalnię, kolej linową i budowę ronda przy ul. Dusznickiej. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk w uzupełnieniu wypowiedzi radnego Pana 

AwiŜenia stwierdza, Ŝe zatrwaŜający jest fakt, Ŝe zadania zapisane do wykonania  

w budŜecie tegorocznym niezrealizowano na ogromną kwotę 3,5 mln. zł. Poza tym 3,5 

mln. zł to nie są dochody gminy, które zaoszczędzono w ciągu roku. Jest to kredyt, który 

zaciągnięto na realizację określonych zadań, będzie on skutkował odsetkami w roku 
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przyszłym. Ponadto w roku 2009 grozi gminie ogromny kredyt. W tym roku zaciągnięto 

kredyt tylko po to, aby zapisać zadania w budŜecie. Pytając o wydatki podczas 

posiedzenia Komisji BudŜetu Pani radna usłyszała, Ŝe przy zadaniu 1.8 wydano 109 786zł 

jest to budowa krytej pływalni – na pytanie na co wydano tę kwotę otrzymała odpowiedź, 

Ŝe niezbędne były mapy dla celów projektowych i zapłata za koncepcję oraz zapłata za 

makietę. Na zadanie 1.1 – kolej gondolowa – wydano kwotę 66 389zł, Tyle kosztowały 

mapy dla celów projektowych i badania geologiczne. Tak więc nie jest to zadawalające  

i zachwycające wykonanie zadań majątkowych za rok 2008.  

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Pan Przewodniczący H. Urbanowski przystąpił do przeprowadzenia głosowań.  

Przyjęcie autopoprawki przedstawionej do projektu uchwały znajdującego się na druku nr 

304. 

Głosowanie:  za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Autopoprawkę przyjęto. 

(Nieobecny na sali obrad radny; G. Muskała). 

Następnie Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie 

wydatków budŜetowych, których niezrealizowane planowane kwoty nie wygasają  

z upływem roku budŜetowego 2008. 

Głosowanie:  za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

(Nieobecny na sali obrad radny; G. Muskała). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXI/299/2008 (zał. nr 17). 

 
16. Interpelacje i zapytania radnych.  

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń poruszył sprawę eksmisji dwóch osób  

z ulicy Śląskiej do hotelu na terenie Ośrodka Sportu i Rekreacji. Jedna z osób 

eksmitowanych najprawdopodobniej odebrała sobie Ŝycie. Pan radny zastanawia się czy 

podejmowane decyzje są dobre w bilansie, bowiem mieszkanie z którego eksmitowano 

tych ludzi stoi puste. Prosi zatem o dokładniejszą analizę tego problemu i znalezienia 

mieszkania socjalnego dla osoby zamieszkującej w hotelu. 

 Pan Burmistrz Bogusław Szpytma wyjaśnił, iŜ decyzje dot. eksmisji są bardzo 

trudne. Przy zadłuŜeniach przechodzi się do porządku dziennego, natomiast jeŜeli jest to 

problem alkoholowy i dotka nie tylko daną osobę ale całą kamienicę wówczas podejmuje 

się decyzję o przeniesieniu takiej osoby, zgodnie z procedurami i prawem, do innego 

lokalu, najczęściej jest tak, Ŝe pomimo przeniesienia osoba ta dalej demoluje i niszczy. 

Pan Burmistrz nic nie wie na temat samobójstwa, prawdopodobnie osoba zaginęła. 

Zdarza się, Ŝe trudne przypadki eksmitowane są do hotelu, a później komornik eksmituje 

te osoby w tzw. niebyt społeczny. 

 Pani Jolanta Leszko Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Kłodzku wyjaśniła, 

iŜ zna ten przypadek, o którym mówił Pan Wiceprzewodniczący. Osoby te Ŝyły  

w konkubinacie, środowisko było trudne, zajmowany przez nich lokal rzeczywiście był 
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małowartościowy. MęŜczyznę znaleziono, nie ma jednoznacznego stwierdzenia, iŜ popełnił 

on samobójstwo, był tam bardzo wysoki stopień uzaleŜnienia alkoholowego. Sprawę 

rozstrzygnie prokuratura. Osobom tym OPS bezpośrednio zaproponował opłatę 

pomieszczeń na OSiR i obydwoje mieli tam prawo wstępu. MęŜczyzna się nie zgłosił,  

a osoba, która była z nim w konkubinacie nie potrafiła podać jego adresu czy wskazać 

lokalizacji pobytu. Pani Dyrektor dodała, iŜ w tym konkretnym przypadku był bardzo silny 

problem dysfunkcji alkoholowej. Eksmisja była spowodowana cięŜkim naruszeniem 

porządku i ładu społecznego, nie mniej jednak osoby te miały zabezpieczoną pomoc  

i mogły z niej skorzystać. 

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń wyjaśnił, iŜ zasygnalizował ten problem, 

jest teŜ pytanie co dalej z osobą, która zamieszkuje w hotelu, bowiem OPS nie będzie  

w nieskończoność opłacał jej pobyt w hotelu. Czy potem nastąpi eksmisja na bruk – pyta 

Pan radny. 

 Pan Burmistrz stwierdził, iŜ problem ten funkcjonuje nie od dziś i jest trudny do 

rozwiązania. Często określone osoby nie da się na siłę nawrócić czy przekonać do zmiany 

stylu Ŝycia. Pan Burmistrz mówiąc o niebycie społecznym miał na uwadze przyznanie 

mieszkania następnego do zniszczenia. Jest noclegowania, którą gmina dofinansowuje, 

jest jadłodajnia, a więc osób tych nikt nie pozbawia podstawowych potrzeb. Pan 

Burmistrz ma nadzieję, Ŝe w przyszłym roku uda się wspólnie z Wójtem Nowej Rudy 

otworzyć ośrodek dla tego typu ludzi, aby nie eksmitować ich do bezdomności tylko  

w miejsce, gdzie będzie profesjonalny zespół opiekujący się tymi ludźmi.  

 Pani Dyrektor Jolanta Leszko w kwestii uzupełnienia dodała, iŜ  OPS 

profesjonalnie podchodzi do problemu i z duŜym zaangaŜowaniem.  Osobie, o której 

mówiono zaproponowano tańszą formę czyli noclegownię. PoniewaŜ OPS nie ma 

pomieszczenia dla kobiet, zaproponowano noclegownię na terenie Wałbrzycha, ośrodek 

opłacałby ją bo jest tańsza, nie mniej jednak Pani ta nie wyraziła zgody. MoŜe w nowej 

sytuacji Ŝyciowej osoba ta będzie funkcjonowała inaczej i nie wykluczone, Ŝe ponownie 

zaryzykuje się przydzielając jej lokal socjalny na terenie Kłodzka.  

  

17.  Wnioski i oświadczenia radnych.  

Nie zgłoszono wniosków ani oświadczeń radnych. 

 
18.  Sprawy róŜne. 

Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski zwrócił się z prośbą do Przewodniczących 

Komisji o przygotowanie planów pracy Komisji na rok 2009. Ponadto opublikowany jest 

juŜ w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego Statut Gminy Miejskiej 

Kłodzko, kaŜdy z radnych otrzyma egzemplarz statutu, który będzie obowiązywał juŜ od 

6 stycznia. 
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 Radny Pan Zdzisław Duda wręczył dyplomy podziękowania za pomoc  

w organizacji I Międzynarodowych Zawodów Western Rodeo, które odbyły się w dniach 

23 i 24 sierpnia 2008r.  

Dyplomy otrzymali; 

Pan Bogusław Szpytma – Burmistrz Miasta Kłodzka 

Pan Jakub Szulc – Poseł na Sejm RP 

Pani Monika Wielichowska – Poseł na Sejm RP 

Pan Stanisław Jurcewicz – Senator RP 

Pan Henryk Urbanowski – Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku 

Pan Maciej AwiŜeń – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Kłodzka 

Pan Waldemar Bicz – Dyrektor Spółki „Wodociągi Kłodzkie” 

Pan Łukasz Korczak – Dyrektor OSiR. 

Właściciele firmy Leclerc 

Pan Artur Paprota -  Dyrektor ZAMG Gm Kłodzko. 

 Następnie głos zabrał Burmistrza Miasta Kłodzka Pan Bogusław Szpytma.   

W imieniu swoim, wszystkich urzędników jednostek, które podlegają burmistrzowi  

serdecznie podziękował za duŜe zrozumienie przedmiotu, za duŜy profesjonalizm  

w przygotowaniu się do sesji, za pracę między sesjami, za kontakty na co dzień i za 

inicjatywy, które zostały zrealizowane.  

 
19.  Zakończenie sesji. 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Pan Henryk Urbanowski zamknął XXXI sesję Rady Miejskiej mówiąc: „Zamykam XXXI 

sesję Rady Miejskiej  w Kłodzku”.  

 
Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 1330  (1110 – 1330). 
Czas trwania sesji  2  godz.  20 minut. 
 

 

Protokół sporządziła:  

Barbara Gargasz      

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku 

 

            Henryk Urbanowski 

 

 


